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آیامجمعتشخیصمصلحتازشفافیتمستثنیمیشود؟

سخنگوی حزب مجمع ایثارگران:

در حاکمیت با فقدان نظام نظارتی و 
پاسخگویی مواجه هستیم

سرویس سیاســی- حســین احمــدی عضو 
شــورای مرکزی و دفتر سیاســی، سخنگوی حزب 
مجمع ایثارگران در پاسخ به این سوال که راهکار شما 
برای برون رفت از وضعیت موجود چیســت و به چه 
شکل می توان این اشــکالات را برطرف کرد، گفت: 
مشــکلات و بحرانی که ما در آن قرار گرفتیم یک شبه 
به وجود نیامده و انتظار اینکه به صورت یک شــبه هم 
بخواهد برطرف شــود، غیرمنطقی است. بنابراین ما 
راهکارهــای برون رفت از وضعیت موجود را باید در 
قالب رفع بحران ببینیم اما این راهکارها باید در سه دسته 
کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت طبقه بندی شود و با 

یک صداقت و شفافیتی این مسیر طی شود.
وی افزود: مخاطب ما که مردم هستند، باید بتوانند 
ایــن اعتماد را پیدا کنند. بنابراین برای آغاز ، راهکارها 
بــه صورت کوتاه مدت با آزادی زندانی ها، تغییر رفتار 
و کنش هایی که حاکمیت نســبت به این بحران دارد، 
آزادی رســانه ها و فضای مجازی می تواند پالس های 
مثبتی باشد. ایجاد شرایط گفت وگو، آزادی بیان و رسانه  
به عنوان یکی از ارکان اصلی آزادی قلمداد می شــود. 
آزادی بازداشتی ها، رفع حصر محصورین، متفکرین که 
در واقع دغدغه و دلسوزی نسبت به بسترهای موجود 
داشتند و پیش از این با نگاه کارشناسی نسبت به وضع 

بحرانی، ورود کردند و تحلیل هایی داشتند.
احمــدی تصریح کرد: به تعویق انداختن اجرای 
احکام صادره توســط مقامات قضائی، تشکیل کمیته 
حقیقت یاب که مورد وثوق طرفین باشد، تعیین تکلیف 
کشته شدگان حوادث سیستان و بلوچستان و کردستان 
و غیره، دلجویی از خانواده های افراد آسیب دیده ، فراهم 
کــردن زمینه قانونی اعتراضــات و توجه به اصل ۲۷ 
قانون اساسی، برخورد جدی با آمرین و عاملین تندرو 
و آن هایی که تریبون دارند و باعث خشــم، دلزدگی و 
افزایش خشونت شــدند می تواند راهکارهای برون 

رفت از وضعیت موجود در کوتاه مدت باشد. 
وی تصریــح کرد: در میان مــدت هم برگزاری 
انتخاباتــی بدون نظارت اســتصوابی، جذب اعتماد 
عمومی مردم با بازسازی و نوسازی صندوق های رأی 

از جمله مواردی است که می تواند کارساز باشد. 
احمدی همچنین گفت: در بلندمدت هم باید به 
سمت ویرایشی از قانون اساسی گام برداریم که مورد 
اعتماد و متبلور شدن خواست مردم و نسل حاضر باشد. 
این ها مواردی است که به نظر می رسد می تواند شرایط 
را به سمت علامت های مثبت تغییر داده و با گام هایی 

شفاف به سمت خروج از بحران برداشته شود.
این فعال سیاســی در پاســخ به این سوال که در 
روزهای گذشــته برخــی از ســران اصلاح طلب با 
شــخصیت های نظام دیدار داشتند و یکسری توصیه 
و راهکارهــا برای حل بحران موجود ارائه دادند. فکر 
می کنید این جلســات تا چه اندازه می تواند تاثیرگذار 
باشد، گفت: گفت وگو فی النفسه بسیار توصیه می شود. 
اصلا کسی نمی تواند بگوید اصلاح طلب هستم اما از 
گفت وگو گریزانــم. اصلاحات بر مبنای همفکری و 
هم مسالگی است و گفت وگو می تواند سنگ بنای آن 
را پیدا کند. بنابراین ما گفت وگو را از جمله گفت وگو 

با حاکمیت مفید می دانیم.
وی افزود: در این گفت وگوها، پاســخگویی هم 
می توانــد معنا پیدا کند. اما گفت وگــو دو وجه دارد؛ 
یک وجه آن، ســطح تاثیرگذاری است یعنی کسی که 
قائل به گفت وگو است و برای گفت وگو گام برداشته 
تاثیرگــذاری را در این ســطح فراهم کند و وجه دوم 
سنجش تاثیرپذیری است که آیا در گفت وگوهایی که 
انجام شده،  تاثیرپذیری در آن می بینیم. مثلا حاکمیت 
طرف گفت وگو با اصلاح طلبان بوده آیا تاثیرپذیری رخ 
داده اســت؟ در بدو امر شنیده ها حاکی از آن است که 
مفاهمه در این گفت وگوها برقرار بوده و راهکارهایی 
هم برای جلوگیری از تشــدید بحران مطرح شــده و 
مورد پذیرش هم واقع شــده است؛ یعنی این مفاهمه 
ظاهرا توسط کســانی که در این گفت وگوها شرکت 
کردند، اذعان شــده اما در عمل، اصلاح طلبان، مردم و 
معترضــان پس از این گفت وگوها با خلاف آن مواجه 
شــده اند. یعنی ما نتیجــه را برخلاف آن چیزی که در 
صحن گفت وگوها اتفاق افتاده دیدیم.احمدی در ادامه 
گفت: نتیجه گفت وگوها برای جلوگیری از تشــدید 
بحران، بازگشــت به مردم، توجه به حقوق معترضان 
و توجه به مطالبات اعتراض کنندگان بود. اما در عمل 
انــگار تصمیم گیری ها و خروجی های نهایی به نتیجه 
متفاوتی منجر شده اســت. بنابراین تداوم گفت وگو 
می تواند زمانی فایده  داشــته باشد که تاثیرپذیر بوده و 

تداوم گفت وگوی بی فایده مورد انتظار نیست و مردم 
هم وقتی نتیجه این گفت وگوها را غیرمفید می بینند  آن 

را قضاوت می کنند.
وی افزود:  بنابراین ما بر این باور هســتیم که این 
گفت وگوها می تواند راهگشــا باشند منوط به اینکه 
اشــخاص مسئول مسئولیت رفع بحران داشته باشند، 
در پست تشریفاتی، فاقد اراده و تحت دستور نباشند. 
ما شاهد بودیم که نمایندگانی از اصلاح طلبان، پس از 
گفت وگویی که با دبیر شورای عالی امنیت ملی و رئیس 
قوه قضائیه داشــته اند، پس از آن با اعدام مواجه شدیم 
که بســیار ناامیدکننده و عمــلا آب یخی بر روی این 

گفت وگوها بود.
ایــن فعال سیاســی در ادامه گفت: پیشــنهاد ما 
گفت وگــوی رودرروی جریانــات سیاســی مانند 
دانشــگاهیان، حوزویــان، فعالان صنفــی و مدنی با 
رهبری اســت. اگر این گفت وگو  بتواند بین رهبری 
و جریانات سیاسی، دانشجویان و حوزویان دلسوزی 
که منتقد وضع موجود هستند و نسبت به برون رفت از 
بحران ها راهکارهایی دارند اتفاق بیفتد، می تواند خیلی 

از مشکلات را شفاف و باعث رفع بحران شود.
احمدی در پاسخ به این سوال که در گفت وگوهایی 
که شــکل گرفته آیا ضرورت پیگیری از سوی جبهه 
اصلاحات وجود دارد که آن دیدارها و توصیه ها فقط به 
دیدارهای خصوصی با سران نظام خلاصه نشود، گفت: 
قطعا به همین شکل است. آقای خاتمی نامه ای خدمت 
رهبر انقلاب نوشتند. مجمع ایثارگران هم نامه ای به مقام 
رهبری نوشت که در آن نامه بسیاری از مسائل اساسی و 
بنیادین را که سابق بر این در کشور حادث شده و آنها را 
علت و مسبب رسیدن وضع موجود می دانیم، نوشتیم.

وی افزود: به نظر می رســد این گفت وگوها در 
ســطح عالی بسیار واجب و ضروری است و استقبال 
می کنیم. امیدواریم شــرایطی فراهم آید که جریانات 
سیاســی جدی، ریشه دار و شناســنامه دار وابسته به 
انقــلاب و نظام جمهــوری اســلامی بتوانند امکان 
گفت وگوی مستقیم با رهبری را داشته باشند تا در آنجا 
مسائل را به طور جدی تر مطرح کنند. ما به گفت وگو 
باور داریم و اصلاح طلبان در پیگیری این گفت وگوها 
و نتایج آن می توانند مصر باشــند. مشــروط به اینکه 
این گفت وگوها از منطــق، فایده مندی و تاثیرپذیری 
برخوردار باشــند یعنی ما بتوانیم در این گفت وگوها، 
در معرض فشــار افکار عمومی و داوری اثرپذیر مردم 

قرار بگیریم. 
احمدی در پاسخ به این سوال که در بحث ترمیم 
کابینه برخی معتقدند صرف اســتیضاح یا جا به جایی 
افراد نمی تواند تاثیرگذار باشد به نظر شما راهکار موثر 
در برای حل مشکلات چیست، گفت: بحث استیضاح 
وزیر یا جابه جایی افراد قطعا نمی تواند در وضع موجود 
کارســاز باشد یا اصلا به سلامت و صداقت نگریسته 
شود. در شرایط فعلی به نظر می رسد این جابه جایی ها 
نتیجه بخش نیســت. ما معتقدیم بحرانی که منجر به 
اعتراضات عمومی به ویژه در نسل جوان و تحصیلکرده 
جامعه و دانشگاهی شده ناشی از رفتارها و برخوردهای 
حاکمیت اســت.وی معتقد است:  نهادهای انتصابی 
عموما باید حذف و به نهادهای انتخابی واگذار شوند و 
پاسخگویی معنی پیدا کند.  نظام نظارتی و قانون گذاری 
زمانی معنای خودشان را پیدا می کنند که به استاندارد و 

واقعیت های قانونی خودشان نزدیک باشند.
وی افزود: در کنار این شرایط و علل بی اثر بودن 
استیضاح و تغییر وزرا، نکته دیگر فقدان رسانه ملی و 
رســانه های آزاد نیز مزید بر علت است که پشت پرده 
این استیضاح ها، جابجایی ها و مناسبات مفسده انگیز 
پنهان می ماند و به همین دلایل اســت که اســتیضاح 
در شــرایط کنونی مسئله ای را حل نخواهد کرد بلکه 
بر مســائل نیز می افزایــد.. امروز ما با بحث حاکمیت 
یکدست مواجه هستیم. یعنی یک جریان و تفکری بر 
نظام حاکم شــد و تصورش در این بود که با یکدست 
کردن حاکمیت می تواند خیلی از مسائل را حل کند و 
با حذف نیروهای سیاسی و سلایق مختلف می تواند 
با حاکم کردن یکدســت یک جریان سیاسی خیلی از 
مسائل را حل کند. ولی امروز می بینیم اتفاقا ناکارآمدی 
حاکمیت یکدست در عرصه داخلی و چه بین المللی 
بسیار خودنمایی می کند و عملا کشور را به بحران کلان 

فرو برده است.
این فعال سیاســی در ادامه گفت: ما در کشورمان 
به دلیل حاکمیت یکدست، دچار فقدان نظام نظارتی، 
مسئولیت و پاسخگویی هستیم و به همین دلایل هم با 
اعتراضات مواجه شدیم و امروز طبقه متوسط به یک 
طبقه فروکاسته به دلیل توزیع فقر دچار شده و نگران 
این هستیم که در آینده لشگر گرسنگان، بیکاران و طبقه 

فرودستان اجتماعی به اعتراضات بپیوندند.
احمدی در پاســخ به این ســوال که با توجه به 
اینکه احزاب در نگاه مردم اهمیت و جایگاه خودشان 
را تــا حــدودی از دســت داده اند، در چه شــرایطی 
می توانند دوباره به بهبود شــرایط موجود کمک کنند، 
گفت:  ملاحظه شما درســت است. البته مردم مقصر 
آنکــه احزاب را جدی نمی گیرند، نیســتند. در واقع 
ساختارهایی که ما در نظام های سیاسی تعریف کردیم 
موجب این اتفاق شــده و در همین ســاختار، احزاب 
می توانند شــرایط جدی تری پیدا کنند. اما این احزاب 
نیم بند با همه شرایط نامطلوبی که دارند، از یک سازمان 
و تشکیلات درونی که می تواند قابلیت ایجاد جبهه را 
داشته باشند، برخوردارند. وی افزود: احزاب می توانند 
دولت در ســایه باشند. در کشــورهای دموکراتیک 
احزاب برنده، مسئولیت اجرای کشور و قانون گذاری 
و هدایت کلان کشور را به عهده می گیرند و احزابی که 
در این انتخابات موفق شدند، می توانند در حاشیه دولت 
کمک کننده و پشتیبانی کننده نمایندگان شان در دولت و 
پارلمان باشــند و احزابی که توفیق پیروزی و موفقیت 
در کسب قدرت نداشتند، به عنوان احزاب منتقد دولت 
و در قطــب مقابل به صورت خیلــی جدی فعالیت 
کننــد و مردم هم آنها را جــدی می گیرند و می توانند 
نقش بســیار موثری داشته باشند. البته در کنار احزاب 
نیز رسانه ها، مطبوعات و فضای مجازی می توانند در 
کنترل قدرت بسیار موثر باشند.احمدی تصریح کرد: 
امروز برای فضای باز سیاســی به این احزاب در مقابل 
فضای امنیتــی و قهری نیاز داریم. در غیاب احزاب و 
رسانه ها، فضای بسته امنیتی به وجود می آید. تقویت 
احزاب مستلزم تغییر ساختار دموکراتیک قدرت است 
و ما بر این باوریم، با وجود همه این شرایط، ضعف و 
نارســایی هایی که احزاب ما دارند از یک سازمان دهی 
درونی و تشــکیلاتی برخوردارند کــه می توانند در 
صورت جدی  گرفته شدن موثرتر از قبل فعالیت کنند.

ســرویس سیاسی- ســخنگوی کمیسیون 
امورداخلی کشــور و شــوراها در مجلس گفت: 
تقریبا موارد مربوط به طرح شفافیت قوای سه گانه 
و دســتگاه ها نهایی شده است اما محل اختلاف در 
بحث شفافیت مجمع تشخیص مصلحت است که 
اگر مجلس برای این بخش اســتثنا قائل شود این 

قانون به زودی نهایی خواهد شد.
علی حــدادی ، درباره آخرین وضعیت طرح 
شفافیت قوای سه گانه، دستگاه های اجرائی و سایر 
نهادها بیان کرد: این طرح در مجلس شورای اسلامی 
به تصویب رسید، سپس به شورای نگهبان ارسال شد 

و مجددا برای اصلاحاتی به مجلس و کمیسیون امور 
داخلی و شــوراها برگشت.وی در ادامه اظهار کرد: 
مسئله ای که اکنون پیش آمده، نقطه نظراتی درباره 
شفافیت مجمع تشخیص مصلحت نظام است؛ اگر 
برای مجمع تشخیص مصلحت نظام استثنایی قائل 
شویم این طرح نهایی می شود اما کمیسیون نظرش 
این اســت که بر شفافیت مجمع تشخیص اصرار 
داشته باشیم. از نظر بنده با این اصرار، طرح شفافیت 
بر زمین خواهد ماند. اگر ما اســتثنایی را در بحث 
شــفافیت برای مجمع تشخیص مصلحت داشته 
باشیم، طرح شفافیت نهایی خواهد شد. سخنگوی 

کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها تصریح کرد: 
آخرین جمع بندی بنده این اســت اکنون که طرح 
شفافیت قوای ســه گانه به کمیسیون امور داخلی 
بازگشــته ما جلسه ای را برگزار و مجمع تشخیص 
مصلحت نظام را از شــفافیت اســتثنا کنیم، در این 
صورت این طرح نهایی می شــود و در عمل شاهد 

اجرای شفافیت خواهیم بود
حدادی در پایان تاکید کرد: اکنون تعداد زیادی 
از نماینــدگان و خود بنده آرای خود را به صورت 
شــفاف اعلام می کنیم و نســبت به شفافیت آرای 

نمایندگان داوطلب بودیم.

سخنگوی حزب مجمع ایثارگران گفت:  تداوم گفت وگو می تواند زمانی فایده  داشته باشد که تاثیرپذیر بوده و تداوم گفت وگوی بی فایده مورد 
انتظار نیست و مردم هم وقتی نتیجه این گفت وگوها را غیرمفید می بینند آن را قضاوت می کنند.

سرویس سیاسی- نایب رئیس 
مجلس در پاسخ به تذکر نماینده مردم 
صومعه ســرا مبنی بر تأخیر یک ماهه 
دولــت در ارائه لایحــه بودجه گفت: 
رئیس مجلس معتقد اســت طبق ماده 
۱۸۰ آیین نامه داخلی مجلس ابتدا باید 
لایحه برنامه هفتم مورد بررســی قرار 
گیرد که این موضوع در نشست سران 
قوا مطرح شده و به زودی تعیین تکلیف 

می شود.
سیدکاظم دلخوش نماینده مردم 
صومعه سرا در مجلس در جلسه علنی 
مجلس شورای اسلامی طی تذکر شفاهی گفت: یک ماه از زمان قانونی ارائه لایحه 
بودجه به مجلس گذشت، در ماده ۱۸۰ و ۱۸۲ آیین نامه داخلی موضوع ارائه بودجه 

مشخص شده و تاریخ را ۱۵ آذر ماه مشخص کرده  است.
وی با طرح این سوال که چه ایرادی دارد از دولت ابتدا لایحه بخواهید و برنامه 
۵ ســاله را تمدید کنید، افزود: با این روش لایحه بوده دو دوازدهم و سه دوازدهم 

خواهد شد که به هیچ عنوان به نفع کشور نیست.
دلخوش ادامه داد: الحمدالله همه کسانی که می خواستند رئیس جمهور شوند 
الان در دولت حضور دارند، اگر آنها در دولت نبودند چه اتفاقی می افتاد. این تذکر 
را به دولت بدهید که زودتر لایحه بودجه را ارائه دهد و قانون برنامه نیز تمدید شود، 

این لجبازی ها مشکل بودجه کشور را بیشتر خواهد کرد.
علی نیکزاد نایب رئیس مجلس در پاسخ به این تذکر یادآور شد: دولت محترم 
باید خردادماه لایحه برنامه ۵ ساله را به مجلس ارائه می کرد، سیاست های کلی نیز که 
از سوی رهبر معظم انقلاب ابلاغ شد در شهریور ماه بود، بر همین مبنا رئیس مجلس 
طی نامه ای به دولت عنوان کرد که با توجه به ابلاغ سیاست های کلی، لایحه برنامه 
ارسال شود لذا دولت می توانست در ماه های شهریور، مهر، آبان و آذر لایحه برنامه 
را ارائه کند اما الان موضوع این اســت که دولت باید اجازه بگیرد و این موضوع 
به تصویب نمایندگان برسد تا قانون برنامه ۶ ماه تا یک سال تمدید شود تا بتوانیم 

بودجه را اعلام وصول کنیم.
نایب رئیس مجلس تأکید کرد: رئیس مجلس معتقد است طبق ماده ۱۸۰ ابتدا 
باید قانون برنامه ارائه شود، در جلسه سران قوا نیز در این رابطه صحبت شده و به 

زودی موضوع لایحه برنامه هفتم و قانون بودجه تعیین تکلیف خواهد شد.

نمایندگان  سیاسی-  سرویس 
مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
علنــی در جریان انتخــاب رئیس 
دیوان محاسبات کشور، با ۱۴۱ رای 
از مجموع ۲۵۳ رای، سید احمدرضا 
دســتغیب را به عنوان رئیس دیوان 
محاسبات کشــور انتخاب کردند.
پژمــان پشــمچی زاده نیــز دیگر 
کاندیدای ریاست دیوان محاسبات 
کشــور بود.پیــش از ایــن مهرداد 
بذرپاش ریاســت دیوان محاسبات 
کشــور را بر عهده داشت که پس از 
اســتعفا از این سمت، با رای اعتماد نمایندگان مجلس وزیر راه و شهرسازی 

شد.
دســتغیب کاندیدای ریاست دیوان محاسبات کشور پیش از رای گیری 
در دفاع از برنامه هایش گفت: ماه هاســت در حال مطالعه برنامه های دیوان 
محاســبات هســتم و کل برنامه های ادوار مختلف را مورد مطالعه قرار دادم 
و عهد بســتن اقدامــات مثبت را ادامه می دهیم، نقــاط ضعف را برطرف و 
اولویت ها را مشــخص می کنیم؛ این اولویت ها را نیز در ساختمان شیشه ای 
ونک تعیین نمی کنیم بلکه در کمیسیون  برنامه و بودجه آنها را بررسی می کنیم.
وی با بیان اینکه ۱۵ ســال اســت که در مجلس حضــور دارم، افزود: 
۸ ســال ســابقه نمایندگی دارم و در هیئت رئیســه و کمیسیون های برنامه و 
بودجــه و تلفیق بودجه حضور داشــتم و کمیســیون های مختلف را تجربه 
کرده ام. محیط کارم را خوب می شناســم چراکه هم نماینده بودم و از درد و 
مشــکل و مواجهه نمایندگان در حوزه های انتخابیه مطلعم و هم می دانم که 
نماینــدگان مجلس چه زحمتی را برای به ثمر رســاندن یک پروژه متحمل 
 می شــوند؛ بر همین اســاس نیز ادامــه کارم با تعامل بــا نمایندگان مجلس

 است.
این کاندیدای ریاســت دیوان محاسبات کشــور با تاکید بر  اینکه ارائه 
گزارشــات را مستمر ادامه می دهم، اظهار کرد: ارائه گزارش تفریغ بودجه به 
تنهایی کافی نیست و حتما باید منتج به نتیجه و تصمیم گیری اقتصادی شود. از 
امسال ارزیابی عملکرد وزارتخانه ها و مدیران را در دستور کار قرار می دهیم؛ 
دستگاه ها باید بدانند احکام مجلس شورای اسلامی حکم قانون دارد و قانون 
نیز لازم الاجرا است. ۱۵ سال است که احکام مختلفی اجرایی نشده است و ما 

با کمک نمایندگان احکامی را قرار می دهیم که اجرایی شود.
دســتغیب گفت: مردم بدانند مطالعات یک دانشجوی حوزه حکمرانی 
و سیاســتگذاری و مدیریت مالی می گوید که این مجلس در دو سال پیاپی با 
قرار دادن تبصره ۱۹ تمام گلوگاه ها را بسته است و دولت نیز آیین نامه های آن 
را تصویب کرده است؛ هر کاری بوده برای جلوگیری از فساد و رفع هرگونه 
انحراف و تبعیض صورت گرفته اســت اما گاهی گزارشات ناجوانمردانه به 
مردم داده می شود و اطلاعات به درستی به مردم داده نمی شود و ظلم می شود؛ 
نباید انحراف را تخلف قلمداد کرد و با آبروی مدیران و نظام بازی کنیم بلکه 

باید با کمک همدیگر گلوگاه های فساد را ببندیم.
وی در ادامه با تاکید بر  اهمیت حسابرســی شرکت ها دولتی و تکالیف 
قانونی، اظهار کرد: کدام شــرکت دولتی تاکنون حسابرســی شده است؟ اگر 
فقط بودجه دولت اســت که آن عددی نیســت و بیت المال فراتر از بودجه 

سالانه است.
کاندیدای ریاست دیوان محاســبات کشور گفت: سالهاست که دیوان 
محاســبات یک جزیره جدای از مجلس اســت و در شمال تهران قرار دارد 
درحالی که اینجا )مجلس( بهارستان است؛ باید معاون اجرایی مجلس کمک 
کند تا ساختمان مجلل دیوان در قانون برنامه مجلس قرار بگیرد و ما باید در 

کنار مجلس قرار بگیریم.
دســتغیب با اشاره به طرح برخی اظهارات درباره وجود کسری بودجه 
در کشــور با طرح این پرســش که مگر ما کشور نداری هستیم؟ عنوان کرد: 
تورم بالایی در کشــور وجود دارد اما انضبــاط مالی وجود ندارد و به حکم 
مجلس عمل نکردند؛ اگر به حکم مجلس عمل کنند و حســاب واحد خزانه 
را راه اندازی کنند، این حساب رسوب را نشان می دهد. کشور برای تولید و 
اشتغال آماده است و ما با امید پیش می رویم و برنامه داریم و مجلس انقلابی 

در کنار دولت انقلابی این کار را انجام می دهد.
وی تاکید کرد: من حسابرسی در اتاقهای در بسته و ساختمان شیشه ای 
ونک را رها می کنم بلکه به خود شهرســتان ها می رویم و تمام مدیران کل 
دیوان با هماهنگی نمایندگان تا تومان آخر اعتبارات را باید در شهرســتان ها 
هزینه کنند؛ اجازه نمی دهیم که یک پروژه اگر اعتباری تخصیص یافته به بهانه 

رعایت استاندارد متوقف شود.

نایبرئیسمجلس:

موضوعلایحهبرنامههفتموقانون
بودجهبهزودیتعیینتکلیفخواهدشد

دستغیبرئیسدیوانمحاسباتکشور:

شرکتهایدولتیحسابرسیمیشوند

»اعدامنکنید«

حکماعدام

بازداشتشد

»مکتبسلیمانی«

خطفقرخانوادهتهرانی

ندیدهاست

خلافنظرآقایان

عادیسازیروابطباآمریکا

اخبار ویژه ...

روزنامه کیهان با حمله به ســریال خاتون نوشت: این سریال از زمان انتشار 
تا کنون با حمایت بسیاری از چهره های سیاسی حاکمیتی مواجه و در مهم ترین 
برنامه های تلویزیونی مورد تمجید واقع شده و رویکرد های آینده نگرانه آن به کلی 
نادیده گرفته شده است؛ به عنوان مثال با فعال شدن هشتگ اعدام نکنید، سکانسی 
از سریال که کاراکتر خاتون معترض به کشته شدن دوست مبارزش پروین توسط 
عوامل زیردســت شــوهرش، در صفحات مجازی بار ها بازنشر شد. در یکی از 
روایات  فرعی سریال، نویسنده و کارگردان سریال تینا پاکروان، نقش زنی را ایفا 
می کند که همســرش دستگیر شده است. روایت او چنین است: »ریختند با یک 
ماشین سیاه )همسرم( را به زور بردند، هیچ کس نمی داند کجا؟ هر کجا می روم نام او 
نیست، نمی دانم بابت نبودن نام او خوشحال باشم یا ناراحت؟« خاتون می گوید: »به 
چه جرمی او را گرفتند؟« زن می گوید: »این ها برای گرفتن دنبال جرم نمی گردند، 
هرکاری دلشان می خواهد دارند می کنند. زدن، کشتن، گرفتن، سربه نیست کردن. 
فعلا زور دســت این هاست.« میزانسن طوری طراحی شده و روایت به صورتی 
عرضه می شود که گویی همسر یکی از دستگیر شدگان آشوب های اخیر مشغول 
گفتگو با یکی از شبکه های ماهواره ای فارسی زبان است، چون عبارت هایی که او 
به کار می برد هیچ شباهتی با نحوه برخورد با معترضان در زمان اشغال کشور در 
دوران ورود متفقین به ایران ندارد. یکی از ارجاعات طعنه دار امروزی در لوکیشن 
کتاب فروشی زمانی در قالب دیالوگ ارائه می شود که خاتون به اخوان کتاب فروش 
می گوید کتاب جدید چه خبر؟ اخوان پاسخ می دهد: »هیچی، همینا رو نصفشو از 
ترس سانسور گذاشتیم تو انبار.« در حالی که با ورود متفقین کشور در شرایط جنگی 
و هرج و مرج طلبانه ای قرار داشت و سانسور حکومتی محلی از اعراب نداشت. با 
این حال مسئولین و منتقدانی که در تمجید از این سریال با یکدیگر رقابت داشتند، 
یک  بار دیگر کارکرد بریده های این سریال را با هشتگ های »زن زندگی آزادی« و 

»اعدام نکنید« در فضای مجازی باید بررسی کنند.

میزان اعلام کرد : در پی انتشار خبری غیر واقعی مبنی بر نقض حکم دادگاه 
محمد بروغنی از متهمان اغتشاشــات اخیر در دیوان عالی کشور، پیگیری های 
خبرگزاری میزان نشان می دهد، خبر منتشر شده صحت ندارد و حکم این متهم 
در دیوان عالی کشور تایید شده و تصمیم قضایی جدیدی نیز در این پرونده اخذ 
نگردیده است. بر اساس دادنامه صادره از سوی دادگاه انقلاب تهران، متهم محمد 
بروغنی معروف به »ممد آلفا« که با کشیدن سلاح سرد و حمله مسلحانه از طریق 
جــرح عمدی با چاقو به یکــی از ماموران حافظ امنیت به قصد جان وی، ایجاد 
رعب و وحشت برای شهروندان و ناامنی در محیط و به آتش کشیدن فرمانداری 
شهرستان پاکدشت و تخریب اموال آن به اتهام محاربه محاکمه شده بود با حکم 
دادگاه به اعدام محکوم شــد و این حکم در تاریخ ۱۵ آذرماه توســط دیوان عالی 

کشور نیز تایید گردید  .

مامــوران امنیتی با حضور در خانه پدری »مهدی قدیمی« در فردیس کرج، 
این روزنامه نگار را بازداشت کردند. یکی از اعضای خانواده »مهدی قدیمی« در 
این باره گفت، صبح حدود ۱۰ مامور امنیتی با مراجعه به خانه، ضمن تفتیش اتاق 
و خودرو شخصی مهدی، موبایل و لپ تاپ او را ضبط کردند. به گفته این عضو 
خانواده مهدی قدیمی، دوربین مداربســته ســاختمان محل سکونت آنها نیز از 
سوی ماموران امنیتی ضبط شده است. او همچنین گفته که مدتی پس از بازداشت 
مهدی، به دلیل اینکه ضابطان از تهران نیابت داشتند، این روزنامه نگار را به تهران 
منتقل کردند. او با بیان اینکه شعبه رسیدگی کننده به پرونده مهدی قدیمی شعبه 
۲ بازپرسی دادسرای اوین است گفت: امروز با سند برای وثیقه به دادسرای اوین 
مراجعه شــد که گفتند فعلًا زمانی برای تعیین قرار وثیقه مشخص نشده است. 
او همچنین گفت، تا این لحظه مهدی تماسی با خانواده نداشته است و از محل 
نگهداری او نیز خبری نداریم. مهدی قدیمی، روزنامه نگار، ســابقه همکاری با 

روزنامه های اعتماد، شرق، روزگار و... را در کارنامه خود دارد.

سردار سرلشکر پاســدار »سید یحیی صفوی« مشاور عالی فرمانده معظم 
کل قوا گفت: پژوهشــگاه علوم و معارف دفاع مقدس شهید سلیمانی، »مکتب 
سلیمانی« را به عنوان دو واحد درسی با تصویب وزارت علوم، تحقیقات و فناوری 
در دانشگاه ها نهادینه و از سوی دیگر، وزارت علوم نیز کمیته تخصصی توسعه 

فرهنگ مقاومت و پایداری را تصویب کرده است.

خط فقر برای سال ۱۴۰۱ بر اساس برآوردها به طور متوسط در کل کشور به 
طور سرانه ۲.۸۵ میلیون تومان برای خانوار چهارنفره در حدود ۷.۷ میلیون تومان 
است. این عدد برای خانوار چهارنفره و سه نفره در شهر تهران برای سال ۱۴۰۱ 

حدود ۱۴.۷ و ۱۱.۹ میلیون تومان برآورد می شود.

نماینده مردم قائنات در مجلس گفت: آمریکا هنوز انتقام سخت جمهوری 
اسلامی ایران را ندیده و من ایمان دارم که آن وعده الهی و انتقام سخت را در آینده 
بســیار نزدیک، خواهیم گرفت. سلمان اسحاقی، نماینده مردم قائن در مجلس 
شورای اسلامی اظهار کرد: حاج قاسم سلیمانی نه  تنها برای انقلاب اسلامی، بلکه 
برای محور مقاومت و جهان اسلام نیز زنده است. وی افزود: ما وقتی که صحبت 
از حاج قاسم سلیمانی می کنیم صحبت از یک شخص نیست، بلکه صحبت از 
شخصیتی است که از خود، راهی را به یادگار گذاشته و این راه، همیشه به برکت 

آن خونی که ریخته شد، مطمئناً روشن خواهد بود.

نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: تشویش اذهان عمومی یعنی هر حرفی 
که خلاف نظر آقایان باشد، اما نکته این جاست که مقررات، قوانین و مدیریت ما 
منجر به مشکلات شده و به جای اینکه خودمان را متهم کنیم، می گوییم هر کسی 
این مشکلات را برملا کند باید مجازات شود. مسعود پزشکیان، نماینده مردم تبریز 
در مجلس شورای اسلامی، در واکنش به انتقال ۴ ایرباس ترکیه به ایران گفت: بنده 
اطلاعی از ورود ایرباس ها به کشور ندارم. او در واکنش به طرح مجلس درباره جرم 
انگاری هر خبری که منجر به تشویق اذهان عمومی می شود، افزود: تشویش اذهان 
عمومی یعنی هر حرفی که خلاف نظر آقایان باشد، اما نکته این جاست که مقررات، 
قوانین و مدیریت ما منجر به مشکلات شده و به جای اینکه خودمان را متهم کنیم، 
می گوییم هر کسی این مشکلات را برملا کند، باید مجازات شود؛ این اقدامات به 
جایی نمی رســد. این ها مدام فریاد شفافیت می دهند، بنابراین همه چیز را شفاف 
کنند. اگر مشــکلی وجود دارد اجازه بدهند همه ببینند. از چه می ترسند؟ خلافی 
صورت نگرفته؟ اگر خلافی صورت گرفته باید پاســخگو بود، اما وقتی خلافی 

صورت نگرفته اجازه بدهند مردم مشاهده کنند؛ چرا باید از شفافیت بترسند؟ 

»نیکلاس مادورو« رئیس جمهور ونزوئلا اعلام کرد که دولتش »کاملا آماده« 
اســت تا روابطش را با آمریکا عادی ســازی کند. روابط دو کشور از سال ۲۰۱۹ 
قطع شده است. مادورو در کنفرانسی خبری اعلام کرد که ونزوئلا کاملا هم آماده 
است تا فرایند عادی سازی روابط دیپلماتیک، کنسولگری و سیاسی را با دولت 
کنونی آمریکا و دولت های بعدی این کشور برقرار کند. مادورو تأکید کرد: ما آماده 
مذاکرات در سطح بالا به منظور برقراری روابط بر اساس احترام هستیم. وی در 
ادامه گفت که روابط با اتحادیه اروپا به شکل خوبی پیش می رود و »گفت وگوی 

همیشگی« با جوزف بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا برقرار است.

ما در کشــورمان به دلیل حاکمیت یکدست، دچار فقدان نظام نظارتی، مسئولیت و 
پاســخگویی هستیم و به همین دلایل هم با اعتراضات مواجه شدیم و امروز طبقه 
متوسط به یک طبقه فروکاسته به دلیل توزیع فقر دچار شده و نگران این هستیم که در 
آینده لشگر گرسنگان، بیکاران و طبقه فرودستان اجتماعی به اعتراضات بپیوندند.

سیاسی


